
Zápis ze schůze Akademického senátu ETF 
24. září 2024 

 
 
Přítomni: J. Kranát (předseda), O. Fischer, T. Landová, A. Matochová, M. Vaňáč; 

A. Pokorný; 
J. Tkáčik (senátor AS UK)  

Hosté:  J. Roskovec (děkan), P. Moskala (tajemník), D. Cielontko.   
Omluven:  P. Pěnkava, M. Kocanda, M. Lis, V. Sláma, S. Šimková, D. Novotný (stálý zá-

stupce ETA). 
 
 
1. Stanovení termínu voleb do AS UK  
 
Předsednictvo AS UK vyhlásilo 11. 6. volby do AS UK pro období 2025–2028 na fakultách I. 
sboru, kam patří i ETF. Podle čl. 2 Volebního řádu AS UK (VŘ) se volby konají v listopadu 
a konkrétní termín stanoví AS fakulty. Po kratší rozpravě byl termín stanoven na středu a 
čtvrtek 20.–21. 11. 2024. Na úterý 19. 11. v 11:00 bude svoláno předvolební shromáždění. 
Podle čl. 5 odst. 5 VŘ předvolební shromáždění nelze konat v den voleb.  
 
Schváleno: 6–0–0 
 
Podle čl. 4 odst. 3 VŘ jmenuje dílčí volební komisi AS fakulty. Komise byla jmenována ve 
složení Z. Širka (předseda), D. Cielontko a S. Šimková. 
 
Schváleno:  6–0–0 
 
Podle čl. 2 odst. 2 VŘ může AS fakulty rozhodnout o konání elektronických voleb. Toto 
rozhodnutí musí být oznámeno hlavní volební komisi (HVK), „konat volby elektronicky lze 
jen se souhlasným stanoviskem HVK“. Volby budou uspořádány elektronicky. Podle čl. 2 
odst. 3 VŘ se elektronické volby konají minimálně po dobu 48 hodin, tzn. v obou dnech 
voleb bude umožněno hlasovat v čase od 0:00 do 23:59. 
 
Schváleno: 6–0–0 
 
Vzhledem k tomu, že mandát současných senátorů končí již 30. 9., bude až do volby nové-
ho předsednictva přípravu voleb spolu s dílčí volební komisí zajišťovat J. Kranát. 
 
J. Kranát (1) oznámí datum konání voleb předsednictvu AS UK a HVK a požádá HVK o 
souhlas konáním elektronických voleb, (2) zveřejní údaje o volbách na internetových 
stránkách fakulty a (3) prostřednictvím mailu osloví akademickou obec ETF, vyzve ji 
k předkládání návrhů na kandidáty volební komisi a (4) pozve kandidáty a celou akade-
mickou obec na předvolební shromáždění 19. 11. 
 
Volební komise  
(1) do 4. 11. od ekonomického (p. Veselá) a studijního oddělení (pp. Hrubcová, Rozhkova, 
Bezděková, Sejkotová) si vyžádá seznamy voličů, tj. akademických pracovníků a studentů 
(nejpozději 15 dnů před prvním dnem voleb, čl. 3 odst. 1 VŘ);  
(2) v součinnosti s ÚVT (p. Pešová?) seznamy ověří a propojí s volební aplikací; 
(3) do 12. 11. shromažďuje návrhy na kandidáty a zjistí souhlas navržených s kandidaturou 
(nejpozději týden před prvním dnem voleb, čl. 5 odst. 3 VŘ);  



(4) do 14. 11. prostřednictvím mailu oznámí akademické obci jména kandidátů (5 dnů před 
prvním dnem voleb, čl. 6 odst. 1 VŘ) ; 
(5) v součinnosti se správcem internetových stránek ETF (M. Bouček) umožní kandidátům 
představit sebe a svůj program na stránkách ETF; 
(6) den po volbách na základě výsledků z ÚVT sepíše, podepíše a uveřejní protokol o vý-
sledku voleb; 
(7) výsledky spolu s kontakty na zvolené kandidáty předseda komise předá bezodkladně 
HVK (hvk@senat.cuni.cz); 
(8) podepsaný protokol v papírové podobě odevzdá předsednictvu k archivaci. 
 
 
2. Schválení provozního rozpočtu ETF na rok 2024 
 
Podle § 27 odst. 1 písm. c) zákona o VŠ senát schvaluje rozdělení finančních prostředků 
fakulty předložené děkanem.  
 J. Roskovec prostřednictvím tajemníka P. Moskaly předložil senátu návrh rozpočtu ve 
výši 62 186 000,- Kč a informoval o jeho aktuálním čerpání. Očekává se, že letos rozpočet 
skončí schodkem menším než 1,5 mil. Kč. Pozitivní je, že se schodek daří oproti uplynulým 
létům průběžně snižovat. Nový mzdový tarif UK však může vyvolat tlak na rozpočet příští-
ho roku. Vládou slibovaných 800 mil. Kč pro vysoké školy, jež by pro ETF mohly znamenat 
navýšení rozpočtu až o několik set tisíc, by podle posledních informací měly přijít před Vá-
noci. To se však ještě nevědělo o povodňových škodách, jež zatíží veřejné finance novými 
výdaji. 
 M. Vaňáč požádal, aby byl senátu poskytován i rozpočet za minulá léta a tak se umožnilo 
meziroční srovnání. 
 P. Moskala informoval, že Výroční zpráva za rok 2023 a Výroční zpráva o hospodaření 
za rok 2023 budou předloženy příštímu zasedání AS (již v novém složení). T. Landová po-
žádala, aby byly výroční zprávy předkládány s předstihem, nejlépe před jejich odesláním, a 
tak se umožnily jejich případné opravy.  
 
Rozpočet na rok 2024 schválen: 6–0–0 
 
M. Vaňáč navrhl, aby předsednictvo vypracovalo harmonogram pravidelných schvalování, 
která podle zákona a vnitřních předpisů senátu přísluší. Mělo by se tak předejít nepravi-
delnostem a opomenutím. J. Kranát připomněl, že naprostá většina těchto schvalování se 
děje na podnět děkana či proděkanů, ale vypracování harmonogramu přislíbil. Harmono-
gram bude přílohou tohoto zápisu. 
 
 
3. Schválení podmínek přijímacího řízení pro AR 2025/26 
 
Podle § 27 odst. 1 písm. e) zákona o VŠ senát schvaluje podmínky pro přijetí ke studiu ve 
studijních programech uskutečňovaných na fakultě. 
 Proděkan pro studium L. Beneš předložil senátu návrh podmínek v podobě, jak je schvá-
lil již pro AR 2024/25. Navrhl v příštím roce neotevírat navazující magisterský studijní 
program Protestant Theology. V posledních letech se do tohoto programu hlásili pouze 
jednotlivci, kteří po poměrně složitém administrativním zpracování přihlášek ani nepři-
stoupili k přijímacím zkouškám, nebo se ukázalo, že tito uchazeči nevyhovují základní 
podmínce, totiž znalosti biblických jazyků, které jsou pro stávající podobu navazujícího 
magisterského studia nezbytné. A připravovat celý rozvrh a výuku v tomto případě je již 
zcela neúnosné. Z toho důvodu se speciální pracovní skupina ujala přípravy akreditace no-
vé podoby jak bakalářského, tak navazujícího magisterského studijního programu Protes-
tant Theology, aby tento program lépe odpovídal možnostem a požadavkům zahraničních 



uchazečů. 
 M. Vaňáč upozornil, že jako kontaktní osoba pro TKT je chybně uveden P. Jandejsek, 
zatímco novým koordinátorem programu TKT a ředitelem IES se stal F. Outrata. 
  
Podmínky přijímacího řízení schváleny:   6–0–0 
 
 
4. Schválení podmínek přijímacího řízení do doktorských studijních progra-
mů pro AR 2025/26 

Proděkan P. Sláma předložil senátu návrh podmínek přijímacího řízení do doktorských 
studijních programů. V souvislosti s chystanou novelou VŠ zákona, která přinese navýšení 
stipendií prezenčním doktorandům, aniž by na to stát přidal peněz, si totiž fakulta může 
dovolit maximálně čtyři nové prezenční doktorandy ročně. O těch se musejí předsedové 
čtyř oborových rad doktorského studia ve dnech kolem přijímaček poradit (každý obor se 
realizuje ve 4 formách: česky a anglicky a prezenčně a kombinovaně). 
 Jelikož se touto změnou prezenční doktorandské studium stalo exkluzivním, bylo oproti 
dřívějším létům navýšeno bodové minimum pro přijetí do prezenčního studia z 75 na 90 
bodů (z možných 100). U kombinovaného zůstalo 75 bodů. Zároveň byl u všech prezenč-
ních programů stanoven „předpokládaný počet přijatých“  na nejnižší možný počet: 1. Na 
rozdíl od „maximálního počtu přijatých“ se totiž předpokládaný počet dá zvednout, ale 
současně se o něj lze opřít v případě potřeby odmítnout. Novinkou je, že uchazečům o pre-
zenční studium, kteří skončí pod limitem, ale budou mít alespoň 75 bodů, bude moci dě-
kan  při jedné přihlášce nabídnout zápis do kombinovaného studia; letos museli ti, kdo 
chtěli mít jistotu, podávat přihlášky dvě. Další novinkou je písemný souhlas školitele jako 
povinná součást přihlášky: tím čelíme uchazečům, kteří to jen tak zkoušejí bez ohledu na 
to, zda pro ně máme vhodného školitele, kvůli nimž se ale pak přesto musí sejít přijímací 
komise. 
 Podmínky přijímacího řízení do doktorských studijních programů schváleny: 6–0–0 

 
5. Vyjádření ke jmenování vedoucího katedry Starého zákona 
 
Podle statutu ETF, čl. 6 odst. 5 „vedoucího katedry jmenuje a odvolává děkan po vyjádření 
vědecké rady fakulty a akademického senátu fakulty.“  
 Stávající vedoucí, prof. Martin Prudký, požádal o tuto změnu a na vedoucího navrhl prof. 
Filipa Čapka. Vědecká rada se v hlasování per rollam 16. 9. vyjádřila kladně (11–0–1). Dě-
kan požádal o vyjádření AS. AS vzal tuto informaci na vědomí bez námitek. 
 
 
6. Schválení členů disciplinární komise 
 
Disciplinární komise projednává disciplinární přestupky studentů ETF. Podle čl. 3 odst. 2 
Disciplinárního řádu UK členy komise a náhradníky jmenuje a odvolává děkan po před-
chozím souhlasu senátu. Funkční období členů komise je dvouleté. 
 Jelikož funkční období stávajících členů DK končí 30. 9., děkan předložil AS návrh na 
jmenování nových členů: 
 
Za akademické pracovníky: 
 
1. Daniel Bartoň, 
2. Ondřej Fischer, 
3. Tabita Landová, 



 
za studenty: 
 
4. Anežka Junová (roz. Tefrová), 
5. Jakub Trusina, 
6. Eliška Vančová. 
 
Náhradníci za akad. pracovníky: 
 
1. Jan Amos Dus, 
2. Eliška Hudcová, 
 
náhradníci za studenty: 
 
3. Tomáš Pikous 
4. Karel Pacovský. 
 
Noví členové DK schváleni: 6–0–0 
 
 
7. Stanovení termínu příštího zasedání AS v novém funkčním období 
 
Podle čl. 1 odst. 1 Jednacího řádu AS ETF první zasedání AS v novém funkčním období svo-
lává předseda AS. J. Kranát po poradě s AS svolal toto zasedání na 29. 10. 
 
Zapsal:  J. Kranát 
Zápis schválen: 6–0–0 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Příloha zápisu ze zasedání AS ETF z 24. 9. 2024 
 

HARMONOGRAM 
PRAVIDELNÝCH SCHVALOVÁNÍ A PROJEDNÁVÁNÍ 

 
Funkční období členů senátu je dvouleté (Statut ETF čl. 11 odst. 5), zpravidla od 1. 10. prv-
ního roku do 30. 9. roku následujícího. Harmonogram je proto rozdělen do dvou let čin-
nosti senátu. 
 

1. ROK 
 

Termín Schvalování/Projednání 

Říjen Volba předsednictva (čl. 1 odst. 3 JŘ AS ETF) 
Časový plán zasedání AS na dva semestry dopředu (čl. 4 odst. 3 JŘ AS ETF) 
Vyjádření k prospěchovým stipendiím za předchozí AR (čl. 4 odst. 4 StipŘ 
UK) 
Vyjádření k doktorandským stipendiím (čl. 12 odst. 2 StipŘ UK) 

Květen Schválení rozpočtu fakulty (čl. 11 odst. 11 písm. d Statutu ETF) 
+ Schválení rozdělení prostředků Cooperatio 

Schválení VZ a VZH (čl. 11 odst. 11 písm. e Statutu ETF) 

Září Schválení podmínek přijetí ke studiu pro následující AR pro bc, mgr, PhD 
studijní programy (čl. 11 odst. 11 písm. f Statutu ETF) 
Stanovení termínu voleb do AS UK v měsíci listopadu (každé 3 roky, čl. 2 
odst. 3 VŘ AS UK) 

 

2. ROK 
 

Termín Schvalování/Projednání 

Říjen Časový plán zasedání AS na dva semestry dopředu (čl. 4 odst. 3 JŘ AS ETF) 
Vyjádření k prospěchovým stipendiím za předchozí AR (čl. 4 odst. 4 StipŘ 
UK) 
Vyjádření k doktorandským stipendiím (čl. 12 odst. 2 StipŘ UK) 

Květen Vyhlášení voleb do AS ETF nejpozději do 30. 6. (čl. 2 odst. 1 VŘ AS ETF) 

Leden Vyhlášení volby děkana, 5–3 měsíce před volbou (čl. 9 odst. 1 JŘ AS ETF)1 

Září Schválení členů Disciplinární komise ETF na příští 2 roky (čl. 14 odst. 1 Sta-
tutu ETF; čl. 2 odst 2 DŘ ETF) 
Schválení podmínek přijetí ke studiu pro následující AR pro bc, mgr, PhD 
studijní programy (čl. 11 odst. 11 písm. f Statutu ETF) 
Stanovení termínu voleb do AS UK v měsíci listopadu (každé 3 roky, čl. 2 
odst. 3 VŘ AS UK) 

 
                                                 
1 Termín volby musí být zveřejněn (a tedy i vyhlášen) nejpozději 40 dní před volebním zasedáním. Vázáno na 
mandát děkana. Např. stávající mandát J. Roskovce končí 31. 5. 2026, volba by proto měla být vyhlášena 
nejdříve v lednu, nejpozději v březnu 2026. 


